
Artikel 41 vragen – Daklozen in de vrieskou

Geacht College,

Het Leger des Heils constateert, op basis van eigen onderzoek, dat het aantal dakloze mensen fors 
(bijna 25%) is gestegen. Onder jongeren tussen 18 en 22 jaar is er zelfs sprake van een stijging van 
50%. “Een schrikbarende constatering, zeker als je beseft dat we er alles aan proberen te doen om 
dakloze mensen, en met name jongeren, een eigen plek te geven. De oplossingen zijn bekend, er is 
geld, maar als dat nu niet omgezet wordt in actie zal het aantal mensen op straat alleen maar 
toenemen” aldus kapitein Harm Slomp, bestuursvoorzitter Leger des Heils. (bron: Leger des Heils ziet 
grote stijging dakloze jongeren - Leger des Heils) 

Vraag 1: Wist u dat het afgelopen jaar het aantal daklozen met een kwart is toegenomen en onder 
jongeren van 18 tot 22 jaar zelfs met de helft en is hier ook sprake van binnen Hilversum?

Vraag 2: Bent u net als de voorzitter van het Leger des Heils ook enorm geschrokken van deze 
getallen en ziet u deze in het zicht van de vele crisissen de komende jaren nog verder stijgen?

Vraag 3: Heeft u zicht op deze daklozen die «onder de radar» leven? Zo niet, wilt u deze exacte 
getallen onderzoeken?

Vraag 4: Heeft u, bijvoorbeeld aan de hand van briefadressen, zicht op hoeveel thuislozen Hilversum 
heeft? Zo niet, wilt u deze exacte getallen onderzoeken? 

Vraag 5: Kent u het conceptwetsvoorstel van de Staatssecretaris van Justitie en Veiligheid over het 
wetsvoorstel gemeentelijke taken mogelijk maken asielopvangvoorzieningen waarin onder andere 
deze maatregelen staan: “Het aantal benodigde opvangplekken wordt per gemeente verdeeld op 
basis van het aantal inwoners. Gemeenten worden nog niet gedwongen om iets te doen, maar 
krijgen drie maanden de tijd om vrijwillig met een plan te komen. Voor elke plek die een gemeente 
aanbiedt boven op het aantal dat van ze gevraagd wordt, krijgt ze een beloning van 2.500 euro” en 
“Provincies moeten met een plan komen voor de overige plekken die nodig zijn. Ze krijgen een 
beloning van 1.500 euro per plek, als ze meer dan 75 procent van de gevraagde opvangplekken 
regelen. Als er dan nog plekken nodig zijn, gaat de Staatssecretaris gemeenten dwingen om voor 
opvang te zorgen”? 
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Vraag 6: Is het geen beter idee om de urgente maatregelen, zoals aangegeven in vraag 5, nu direct in 
te zetten voor onze Hilversumse daklozen, voordat deze nog verder afglijden en helemaal buiten de 
maatschappij komen te staan?

Vanwege het succes van Leger des Heils Housing First voor volwassenen is er januari 2018 ook 
gestart met Housing First Jongeren (HFJ). Het gaat om jongeren van 16 tot en met 23 jaar die dak- en 
thuisloos zijn, of dat dreigen te worden. Ze kunnen nergens anders terecht en vallen tussen wal en 
schip. Bijvoorbeeld ook doordat ze niet in een groep kunnen zijn. Of ze hebben al zoveel 
jeugdinstellingen gezien, dat dit niet meer gaat. Of ze hebben hier nare ervaringen mee gehad. 
Housing First Jongeren zorgt in samenwerking met de woningbouw ervoor dat ze een eigen woning 
krijgen. Voorwaarde is dat ze begeleiding blijven ontvangen als ze een woning hebben. (bron: 
Housing First Jongeren (legerdesheils.nl)) 

Vraag 7: Heeft u «naar aanleiding van de unaniem aangenomen motie M22/41» het kabinetsbeleid, 
met de intentie tot Housing First al bestudeerd? 

Vraag 8: Is er sprake van een winterregeling voor daklozen? En zo ja, kan de gemeente voldoen aan 
voldoende «dag en nacht» opvangplaatsen? 

Vraag 9: Indien vraag 8 negatief wordt beantwoord, hoe wordt er gehandhaafd op daklozen die 
buiten «in de vrieskou» leven? 

Vraag 10: Vindt u het niet ook getuigen van weinig urgentie dat de Staatssecretaris van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport met het Nationaal Actieplan Dakloosheid wil beginnen in 2024 en 
oplossen in het jaar 2030? Bent u het met BVNL eens dat iedereen dak- en/of thuisloos kan raken en 
wat lokaal kan, lokaal moet? (https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2022/12/01/eerst-een-
thuis-centraal-in-nationaal-actieplan-dakloosheid) 

Wij zien uw beantwoording met belangstelling tegemoet,

Frederique Durlacher
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